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هدیه ای برای دوستداران علی حاتمی
در سالروز تولد علی حاتمی، نمایشگاه »سپیده مبرهن« شامل خطاطی دیالوگ های فیلم »هزاردستان« افتتاح می شود. این نمایشگاه، سپیده مبرهن هنرمندی است که برای ششمین سال پیاپی، رنگ 

قلم بر دیالوگ های ماندگار سینمای علی حاتمی را به علاقه مندان اهدا می کند. افتتاحیه این نمایشگاه با حضور هنرمندان سینما و رشته خوشنویسی 2۴ مردادماه 1396 ساعت 18 در سالن کنفرانس 
بوستان نظامی گنجوی، واقع در خیابان توانیر، بالاتر از سفارت بلغارستان برگزار می شود. شرکت علاقه مندان در این مراسم آزاد است.

تجلیل از تارانتینو در برنامه انستیتو ساندنس
که  ساندنس  انستیتو  فست«  »نکست  برنامه  در 
از  شد،  برگزار  لس آنجلس  در  شب  پنجشنبه 
کوئنتین تارانتینو کارگردان کهنه کار تجلیل به عمل 

آمد.
به گزارش مهر از ورایتی، در برنامه نکست فست یا جشن 
بعدی ساندنس با اهدای جایزه به فیلمساز آمریکایی یک 
نسخه ۳۵ میلیمتری از فیلم »سگ های انباری« وی به 
مناسبت بیست و پنجمین سال ساخته شدنش نیز نمایش 

داده شد. در این برنامه ساندنس که از ۱۰ تا ۱۳ آگوست برگزار می شود، میشل ساتر 
بنیانگذار این برنامه از تارانتینو برای تداوم حمایتش از این سازمان با حضور در کارگاه 
کارگردانان انستیتو ساندنس تشکر کرد. در سال ۲۰۱۵ تارانتینو به عنوان مشاور خلاق 
به این کارگاه بازگشت و با برنامه بورسیه یادبود سالی منک تدوینگری که سال ۲۰۱۰ 
درگذشت، همکاری کرد. در این برنامه تارانتینو روی صحنه رفت و در سخنرانی ۱۵ 
دقیقه ای که ادا کرد این جایزه را پذیرفت. در عین حال وی از تیم راث و مایکل مدسن دو 
بازیگری که در »سگ های انباری« و »هشت نفرت انگیز« او حضور داشتند نیز دعوت کرد تا 
روی صحنه بیایند. تارانتینو از چند تن از تهیه کنندگانش نیز تشکر کرد که در جمع حضار 
نشسته بودند. او گفت: »من پسر لس آنجلسم، منظورم این است که در تنسی متولد شدم، 
اما اینجا آمدم.« این کارگردان گفت: »برای همین هم فیلمش »سگ های انباری« درباره 
جرم و جنایت در لس آنجلس است.« تارانتینو نامزد پنج جایزه اسکار شده و دو جایزه را 
دریافت کرده است. اولین جایزه او برای فیلمنامه اوریجینال »پالپ فیکشن« در سال ۱۹۹۵ 
و همین جایزه برای »جانگوی آزاد شده« در سال ۲۰۱۳ بوده است. امسال پنجمین دوره 
برنامه »نکست فست ساندنس« برگزار می شود که منتخبی از جشنواره ساندنس را که در 

یوتا برگزار می شود در لس آنجلس نمایش می دهد.   

»لبه تاریکی« از آی فیلم روی آنتن می رود
»لبه تاریکی« از شنبه 21 مردادماه در جدول پخش شبکه آی فیلم قرار می گیرد.

 به گزارش روابط عمومی سریال جدید آی فیلم، »لبه تاریکی« از روز گذشته، ۲۱ 
مرداد در جدول پخش این شبکه قرار می گیرد. این سریال که تولید سال ۱۳۸۴ گروه 
فیلم و سریال شبکه ۲ سیما است، توسط حسین پیرهادی و علی اکبر شاهمرادی تهیه 
شده است. سعید سلطانی، »لبه تاریکی« را بر اساس فیلمنامه ای که شعله شریعتی 
به نگارش درآورده، کارگردانی کرده است. این مجموعه قصه مردی است که پس 
از از دست دادن همسرش به اعتیاد روی می آورد، او در این میان با یکی از دوستان 
قدیمی اش که از طریق فروش مواد مخدر زندگی اش را می گذراند، رو به رو می شود 
و… دانیال حکیمی و پژمان بازغی در کنار بازیگرانی مانند محمدعلی کشاورز، رویا 
تیموریان، یکتا ناصر، مینا جعفرزاده، رضا خندان، آزیتا لاچینی، فرهاد بشارتی، امیر 
آتشانی، علیرضا جعفری، آرام جعفری، شقایق ناظری و… به نقش آفرینی در این 

سریال پرداخته اند. 

اخبار چه اتفاقی می افتد که فیلم های توقیفی پس از چند سال اکران می شوند؟

فرصتی برای نمایش فیلم های که از رمق افتاده

 چه عاملی موجب رفع توقیف فیلمی می شود که بیش 
از هفت سال در انتظار یک امضا مانده و آرزوی نمایش 
با  زمانی  که  فیلمی  چرا  دارد؟  را  سینما  پرده  روی 
عکس العمل های تند مدیران و گروهی خاص، از اکران باز 
می ماند و پس از چند سال که روی پرده می رود، مخاطب 
توقیف  فیلم  این  چرا  می کند؛  مواجه  سوال  این  با  را 
بوده؟ این ها بخشی از سوال هایی است که پس از رفع  
توقیف یکی دو فیلم از ذهن مخاطب می گذرد و موجب 
بدبینی اش می شود. اتفاقی که از یک سو نگاه سلیقه ای 
مدیران را با خود دارد و از سوی دیگر، انتظار برای کم اثر 
شدن فیلمی که پس از چند سال، دیگر رمقی برای به 
چالش کشیدن ندارد. در همین راستا نظر دو فیلمساز که 
یکی با نامه اش موجب عکس العمل وزیر و دیگری صاحب 

فیلم توقیفی است را پرسیده ایم.
ضرب العجل دوماهه وزیر به سازمان سینمایی

وزیر  صالحی امیری  سیدرضا  ضرب العجل  از  ماه  دو  از  بیش 
فرهنگ و ارشاد برای تعیین تلکیف فیلم های که طی نامه ای 
خطاب به رئیس سازمان سینمایی برای مشخص شدن پرونده 
فیلم هایی که در دولت احمدی نژاد و روحانی توقیف و به معضلی 
بدل شده اند، می گذرد. پس از اتمام فرصت دوماهه و سکوت 
سازمان سینمایی، سینماگران دوباره پیگیر خواسته شان شدند و 
ابراهیم داروغه زاده، معاون ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی که 
پیش تر گفته بود، »ارادتمند نازنین، بهاره، تینا« رد شده و امکان 
نمایش ندارد، فیلم »خانه پدری« باید با رده بندی سنی و حذف 
چند سکانس مهم اکران شود و »آشغال های دوست داشتنی« 
به  مربوط  قسمت های  حذف  و  داستان  در  جدی  تغییرات  با 
اتفاقات سال ۸۸ می تواند اکران شود. همچنین فیلم های »خانه 
دختر« و »صد سال به این سال ها« هم می توانند اکران شوند؛ 
در گفت  وگویی اعلام کرد، فیلم های »خانه پدری«، »آشغال های 
دوست داشتنی«، »عصبانی نیستم«، »ارادتمند نازنین، بهاره، تینا«، 
»خانه دختر«، »پارادایس«، »صد سال به این سال ها« و چند فیلم 
دیگر مورد بررسی قرار گرفتند و نتیجه جلسه ها و جمع بندی 

نهایی پیش تر به سمع و نظر اهالی سینما رسیده است.  

خسرو معصومی: »عصبانی نیستم« و »خانه پدری« 
تازگی شان را از دست نمی دهند

خسرو معصومی خودش یکی از کارگردان هایی است که در 
لیست بلند و بالای فیلم های توقیفی، صاحب اثر است؛ »خرس« 
محصول سال نود شمسی و برنده دو سیمرغ بلورین بهترین 
بازیگر مرد برای فرهاد اصلانی و  صداگذاری برای محمدرضا 
دلپاک از دوره سی ام جشنواره فیلم فجر که پس از نمایش در 
جشنواره هرگز رنگ پرده به خود ندید و همچنان تکلیفش 
نامشخص است. خسرو معصومی درمورد توقیف فیلم ها و دلایل 
رفع توقیف آن ها می گوید: »به نظرم نکته پررنگ اختلاف سلیقه 
است. همه می دانیم دولت روحانی و دولت احمدی نژاد تفاوت های 
زیادی دارند و موضوع بازبینی فیلم های توقیفی همواره در دوران 
روحانی مطرح بوده است. حتی در چهار سال اول هم این موضوع 
در دستور کار قرار داشت و امروز هم همچنان یکی از دغدغه های 

دولت است، اما موضوع را زیادی کش می دهند.« 
توقیف  از سال ها رفع  فیلم هایی که پس  معصومی درمورد 
می شود و به سینماها می آیند، می گوید: »مگر فیلم »به رنگ 
ارغوان« که توسط وزارت اطلاعات، چندین سال توقیف شده 
بود، پس از اکران چه تاثیری گذاشت؟ کجای آن فیلم خطرناک 
یا هر برچسب دیگری که به آن می زنند، بود؟ این موضوع در 
مورد »زادبوم« هم صدق می کند؛ هنوز فیلم را ندیده ام اما تمام 
کسانی که پس از تماشای فیلم از سالن سینما بیرون می زنند، 
این سوال برای شان مطرح است؛ چرا این فیلم توقیف بوده است؟ 
چه چیزی در این فیلم موجب شده بود تا مدیران وقت به اکران 

آن رضایت ندهند؟«
او با اشاره به فیلم هایی که پس از مدتی، جذابیت شان را از 
دست می دهند و برای دوره خاصی ساخته شده اند می گوید: 
»بعضی فیلم  ها تاریخ مصرف دارند و پس از چند سال ارزش شان 
را از دست می دهند و دیگر تماشای شان لذتی ندارد اما بعضی 
فیلم  ها که اتفاقا چندتای شان در لیست توقیفی هم حضور دارند، 
با گذشت زمان به هیچ وجه کیفیت و تاثیرگذاری خود را از دست 
نخواهند داد. »عصبانی نیستم« به کارگردانی رضا درمیشیان، 
»آشغال های  عیاری،  کیانوش  کارگردانی  به  پدری«  »خانه 
دوست داشتنیِ« محسن امیر یوسفی و فیلم »خرس« از این 

دسته فیلم ها هستند.«
»کیانوش  می گوید:  پدری«  »خانه  فیلم  درمورد  معصومی 
عیاری حرف جالبی راجع به فیلمش و نظر مدیران می زد. ظاهرا 
پس از بازبینی، از عیاری خواسته بودند، آن جا حاضر شود تا 

درمورد فیلمش صحبت کند. 
به او می گویند اگر سکانس کشته شدن دختر را در بیاوری، 
فیلم بدون مشکل اکران خواهد شد. عیاری در جواب می گوید 
که اگر می خواستم این سکانس را در بیاورم که همان هشت 
سال پیش این کار را می کردم و فیلمم را اکران می کردم! این 
حرف را مدیران قبلی هم می زدند، پس شما در این مدت چه کار 
کرده اید؟!« معصومی درمورد فیلم »خرس« و فیلم تازه اش، »کار 
کثیف« هم می گوید: »مطمئن باشید »خرس« اکران خواهد شد 

و تا ابد توقیف نخواهد ماند. 
این فیلم هر زمانی اکران شود مخاطبان زیادی را به سینما 

خواهد کشاند. 
متاسفانه تهیه کننده پشت فیلم مرا خالی کرد و سهم خودش 
را فروخت. او مثل یک کاسب با فیلم رفتار کرد، در حالی که ما 
کار فرهنگی می کنیم نه کاسبی. پرویز پرستویی هم به عنوان 
اکرانش تلاش  برای  و  بود  فیلم  پیگیر  زیادی  تا مدت  بازیگر 
 کرد اما دستمزد او را هم پرداخت کردند تا از این ماجرا دست 

بکشد.  
درمورد فیلم تازه ام هم باید بگویم که به مرحله مونتاژ رسیده 
و اولین نمایشش در جشنواره فیلم فجر خواهد بود. برای ساخت 
فیلم فقط به مخاطب فکر کرده  ام و  فیلمم برای آن هاست. این 
فیلم با توجه با موضوعش می تواند برای مخاطبان خارجی هم 
جذاب باشد و پتانسیل اکران بین المللی را دارد. از توقیف شدن 
فیلم هراسی ندارم چرا که ابراهیم داروغه زاده اعلام کرده فیلمی 
که پروانه ساخت بگیرد، حتما پروانه نمایش هم خواهد گرفت.«  

اصغر نصیری
اصغر نصیری،  کارگردان سینما که با انتشار نامه ای خطاب 
به امیری صالحی، درخواست کرد تا تکلیف فیلم های توقیفی 
مشخص شود و پس از آن وزیر با ضرب العجلی دو ماهه از رئیس 
سازمان سینمایی خواست تا جواب روشنی داده شود، در مورد 
چرایی توقیف و رفع توقیف فیلم ها می گوید: »اساسا فیلم هایی 
که پس از چند سال، رفع توقیف و اکران می شوند، به اعمال نظر 

سلیقه ای ناشی از ترس و محافظه کاری برمی گردد. 
مطمئن باشید این موضوع ارتباطی با تغییر فضای جامعه یا 
آمادگی پذیرش فیلم با گذشت زمان ندارد. همان طور که فیلمی 
چند سال قبل با دستور مدیری توقیف شده، امروز با دستور مدیر 
دیگری رفع توقیف می شود.« نصیری درمورد تاثیر جامعه در 
توقیف فیلم ها می گوید: »مدیران به راحتی کوتاه می آیند، چون 
نمی خواهند در آماج فشارها قرار بگیرند. توقیف و یا رفع توقیف 

خواسته مدیران است و ربطی به جامعه ندارد.
 جامعه تاثیر بسیار کمی در این موضوع دارد و معمولا با آغوش 
باز از فیلم ها استقبال کرده اند.« نصیری راجع به »خانه پدری« 
و  شرط حذف سکانس کلیدی فیلم که بنیان فیلم هم هست 
می گوید:  »گاهی مدیران برای حفظ میز و در امان ماندن از آماج 
حملات عده ای قلیلی از تندروها تصمیمات عجیبی می گیرند 
را سلاخی  عیاری  کیانوش  پدری«  فیلم »خانه  مثال  برای  و 
می کنند. در حالی که رسالت مدیران دفاع از کیان سینما است. 
و  انرژی  داد،  متاسفانه کمتر مدیری مثل مرحوم سیف الله 

توانش را برای سینما و سینماگران صرف می کند.«

سعید طاهری.
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